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1. a PhD in Malaysia student at the International Islamic University in the Human Development Program mission in higher education for the Kurdistan Regional Government.

2. He holds a master's degree in the Hashemite Kingdom of Jordan in Mutah University and appreciated Bmudall franchise.

3. graduate of the University of Dohuk College of Sharia and Islamic Studies at the rate exceeded 84.

4. writes in Arabic and Kurdish, and translated a number of books from and into Arabic.

5. A number of books and research in international and printing presses, and numerous editions, in various subjects servant of the religion of Islam in general, and young people in particular.

6. many Arabic books translated into Kurdish language, Kurdish and Arabic as well.

7. attended a number of international conferences in Malaysia and Kurdistan, and the Hashemite Kingdom of Jordan.

8. won the appreciation at the ministerial level, as a result of their success and efforts, including the assessment of the former Minister of Awqaf and Islamic Affairs.

9-participated in the five achievement Foundation of the Fund's King Abdullah distinct and of distinguished courses for students of universities The Jordan "social networking sessions, and course in influencing  affected to people, and a course in how to promote the economy) note that these courses each session lasts about and should be full attendance and complete) and got Researcher five courses on the certificates in human development.

10. won numerous participating in various programs in human development in the region in and outside the certificates.

2016/05/014
abubakertawfeeq@yahoo.com
abubakertf@gmail.com
0102737780

0163465916
السيرة الذاتية للباحث والكاتب (أبوبكر توفيق فتاح)
1- وهو طالب دكتوراه في ماليزيا في الجامعة الإسلامية العالمية ضمن بعثة برنامج التنمية البشرية في وزراة  التعليم العالي.

2- حاصل على شهادة ماجستير في المملكة الأردنية الهاشمية في جامعة مؤتة بتقدير وبمعدل امتياز. 
3- خريج  جامعة  دهوك  كلية  الشريعة والدراسات الإسلامية بمعدل تجاوز 84 .
4-  يكتب باللغة العربية والكردية، وله موهبة الترجمة من العربية وإليها. 

5- ألف العديد من الكتب والأبحاث وطبع في المطابع الدولية، وتعددت طبعاتها، في مواضيع مختلفة خادماً ملة الإسلام بوجه عام،  وفئة الشباب بوجه خاص.
6- ترجم العديد من الكتب العربية إلى لغات أخرى، ومن لغات أخرى إلى العربية أيضاً.

7- شارك حولي عشرة من المؤتمرات الدولية  بتقديم ورقة بحثية في ماليزيا، والعراق، و كردستان، والمملكة الأردنية الهاشمية. والهند.
8- وشارك في خمس دورات لمؤسسة الإنجاز التابع لصندوق ملك عبدالله الثاني ملك مملكة الأردنية الهاشمية، الخاص للمتميزين والمتميزات لطلاب جامعات الأردنية ومنها "دورات التواصل الإجتماعي، ودورة في التأثير في الآخرين، ودورة في كيفية النهوض بالإقتصاد) علما أن هذه الدورات كل دورة تدوم حوالي شهرين ويجب الحضور التام والكامل) وحصل الباحث على شهادات خمس دورات على في التنمية البشرية.

9- حصل على التقدير على مستوى الوزراء، نتيجة تفوقه وجهوده ومنها تقدير وزير السابق للأوقاف والشؤون الإسلامية.
10- حصل على العديد من شهادات المشاركة في"المؤتمرات وبرامج وورك شؤب" في مختلف البرامج في التنمية البشرية  في الداخل وفي الخارج.
11- وفي الآونة الأخيرة شارك بورقة بحثية في  الهند بعنوان: " الإنْسانُ وَاْلأزَمَاتُ اْلعالمية المعاصرةِ-أزْمَة بحث الإنْسانِ عَنِ السَّعادةِ، أُنْمُوذَجاً في رُؤْيَة ِالنُورَسِيِ، البحث المقدم إلى المؤتمر الدولي، الثاني حول التعليم والأخلاق في ضوء، رسائل النور لسعيد النورسي"8-9"   فبراير/شباط 2016م. والجهة المنظمة: قسم اللغة العربية وآدابها بجامعة كيرالا، ترفاندرم، كيرالا، الهند. 

12- و سيقدم ورقة بحثية بعنوان"دَوْرُ اْلقُرْآنِ فيِ بِنَاءِ اْلإنْسَانِ وُفْقَ رُؤى بَدِيع الزَّمَان". في المؤتمر العالمي الحادي عشر لبديع الزمان سعيد النورسي بعنوان "دور العمل الإيجابي في بناء عالم أفضل" مقاربة رسائل النور في"2-4" اسطنبول   أكتوبر،2016م  abubakertf@gmail.com        0102737780   or   0163465916 
